
Protokół nr 34/VII/2017

z obrad sesji zwyczajnej Rady Gminy Trąbki Wielkie 

z dnia 31 stycznia 2017 roku

Rozpoczęcie obrad  – godz. 14:00

Zakończenie obrad –  godz. 15:50

Ad 1. Sprawy regulaminowe:

1. Otwarcie     i     stwierdzenie     prawomocności     obrad

Sesja rozpoczęła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Trąbki Wielkie, przy ul. Gdańskiej 12.

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Leszczyński.

W sesji uczestniczyli: Wójt Gminy Błażej Konkol,  Skarbnik Gminy Zofia Gorzyńska, Radca Prawny

Wawrzyniec Rybak, Dyrektor GOKSiR Leszek Orczykowski i sołtysi z terenu Gminy Trąbki Wielkie.

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, na podstawie listy obecności, że cały skład rady jest obecny.

Ustawowy skład  Rady Gminy wynosi  15  radnych.  Listy obecności  radnych  i  sołtysów stanowią

załącznik nr 1 i 2 do protokołu.

2. Zatwierdzenie     porządku     obrad.

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił dzisiejszy porządek obrad.

Proponowany porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe:

- Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.

- Zatwierdzenie porządku obrad.

-  Przyjęcie  protokołu z  XXXII  zwyczajnej  i  XXXIII  nadzwyczajnej  sesji  Rady Gminy Trąbki
Wielkie.

.2 Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Trąbki Wielkie na rok 2017 - referuje  Zofia
Gorzyńska Skarbnik Gminy;

.3 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2017-2030 - referuje
Zofia Gorzyńska  Skarbnik Gminy;

4. Podjęcie uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci  szkół  podstawowych i  gimnazjów do
nowego  ustroju  szkolnego wprowadzonego  ustawą  –  Prawo oświatowe  -   referuje  Pan  Błażej
Konkol Wójt Gminy;

5. Podjęcie  uchwały w sprawie  ustalenia  opłat  dla  dzieci  do  lat  5  za  korzystanie  z  wychowania
przedszkolnego w przedszkolach , oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych i innych
formach wychowania przedszkolnego prowadzonego przez Gminę Trąbki Wielkie – referuje Pan
Błażej Konkol Wójt Gminy
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6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości  położonych w obrębie
geodezyjnym Sobowidz – referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy;

7. Interpelacje i zapytania radnych;

8. Wystąpienia sołtysów;

9. Wolne wnioski. 

Przewodniczący Rady Gminy spytał, czy są uwagi do proponowanego porządku obrad.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Józef  Sroka – zwrócił  uwagę, czy w tytule uchwały,  w sprawie
ustalenia zmiany obwodów szkolnych – pkt 4 porządku obrad – nie powinno być zapisane, że jest to
uchwała intencyjna.

Radca  Prawny Wawrzyniec  Rybak –  poinformował,  że  to  jest  sformułowanie  ustawowe  i  nie  ma
konieczności wpisu, że jest to uchwała intencyjna.

Przewodniczący Rady Gminy – podsumowując powyższe wypowiedzi, stwierdził, że  może zostać tak
jak jest. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Józef Sroka – spytał,  czy po podjęciu uchwały o tej treści Rada
Gminy po konsultacji z rodzicami, będzie mogła dokonać zmian w obwodach szkolnych.

r.pr Wawrzyniec Rybak – poinformował, że opinia kuratora oświaty jest dla Gminy wiążąca. Nie można
się  od  niej  odwoływać,  ewentualnie  możemy  złożyć  skargę  do  Wojewódzkiego  Sądu
Administracyjnego. Ponownie zaznaczył, że opinia kuratora jest dla Gminy wiążąca. 

Przewodniczący Rady Gminy–  wyjaśniając  wątpliwość  Wiceprzewodniczącego  Rady Gminy spytał
mecenasa,  czy Rada po podjęciu w dniu dzisiejszym uchwały,  będzie  mogła zmienić załączniki  tej
uchwały, jeżeli po konsultacjach wyniknie taka konieczność. Spytał, czy w uchwale ostatecznej, mogą
następować zmiany.

Radca Prawny Wawrzyniec Rybak– poinformował, że uchwała zasadnicza, którą Rada w przyszłości
będzie podejmowała, może być taka sama, jak dzisiejszy projekt uchwały intencyjnej, ale może być ona
inna,  jeżeli  kurator   oświaty wniesie  do  niej  jakieś   zastrzeżenia.   Poprawki  po konsultacji  muszą
podlegać ponownej opinii kuratora. Rada sama nie może nic zmieniać.

Wójt  Gminy  Błażej  Konk  ol  –  poinformował,  że  jeżeli  Gmina  po  podjęciu  uchwały  intencyjnej
rozpocznie konsultacje ze szkołami, z rodzicami i jeżeli będą jakieś propozycje zmiany w tym zakresie,
to  Rada  zbierze  się  po  raz  kolejny i  zostaną  wysłane  uzupełnienie  do  kuratorium z  prośbą  o  ich
zaopiniowanie.

Radny Marian  Płotka –  zasugerował,  aby  w  pierwszej  kolejności  przeprowadzić  konsultacje  a  po
konsultacjach podjąć dopiero uchwałę intencyjną. Stwierdził, że w obecnej  kolejności Rada zamyka
sobie drogę.

Radca Prawny Wawrzyniec Ryb  ak – poinformował, że podjęcie w dniu dzisiejszym uchwały intencyjnej
spowoduje, że procedura może już ruszyć. Uważa za zasadne, aby podjąć tę uchwałę już dzisiaj, bo tak
naprawdę nie znamy rezultatu konsultacji.

Wójt Gminy Błażej Konkol – poinformował, że na chwilę obecną zaplanowano jakieś zmiany i tak
naprawdę nie wiemy, jak kuratorium oświaty odniesie się do tej propozycji.

Radna Anna Stosio – poinformowała, że w stu procentach jest pewna, że kuratorium przychyli się do
przedstawionej propozycji.

Wójt  G  miny  Błażej  Konkol –  zwrócił  uwagę,  że  kurator  mówi  wyraźnie:  „nie  ma  powierzania
stanowisk Dyrektora”. Kurator mówi wyraźnie, że na każde stanowisko Dyrektora ma być ogłoszony
obowiązkowo konkurs. Nie ma powierzania a przepis na to pozwala. Jak można dzis iaj twierdzić, że
kurator analizując nasz projekt uchwały, nie da swoich wytycznych.
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Przewodniczący Rady Gminy –spytał, czy są  jakieś uwagi do zaproponowanego porządku obrad. Brak
uwag.

Przewodniczący Rady Gminy spytał, kto jest za przyjęciem w/w porządku obrad.  Obecnych podczas
głosowania było 15 radnych.

Głosowanie:

Za –  15

Przeciw –   0

Wstrzymało się –   0

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie przyjęła proponowany porządek obrad.

Przyjęcie   protokołu z XXXII zwyczajnej i XXXIII   nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Trąbki Wielkie.

Przewodniczący     Rady-  poinformował, że  do Biura Rady nie zgłoszono uwag. Kolejno spytał, kto jest
za  przyjęciem  protokołu z  XXXII  zwyczajnej  i  XXXIII  nadzwyczajnej  Sesji  Rady Gminy Trąbki
Wielkie.

Obecnych podczas głosowanie było 15 radnych.

Głosowanie:

Za –  14

Przeciw –    0

Wstrzymało się –    1

Rada Gminy Trąbki Wielkie większością głosów przyjęła protokół z XXXII zwyczajnej i XXXIII

nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Trąbki Wielkie.

Kolejno  Wójt  Gminy,  Przewodniczący  Rady  Gminy  oraz  Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy

podziękowali  sołtysom  rezygnującym  z  pełnionej  funkcji  za  dotychczasową  ich  prace  na  rzecz

społeczności gminy Trąbki Wielkie oraz przedstawili  nowo wybranego sołtysa wsi  Kłodawa Pana

Krystiana Sadowskiego.

Ad 2  Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Trąbki Wielkie na rok 2017 - referuje  
Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy;

/Projekt uchwały radni otrzymali w dniu sesji/

Zofia Górzyńska – odczytała uzasadnienie do uchwały.

Przewodniczący Rady Gminy – spytał, czy są pytania do projektu uchwały.

Radny Ryszard Budzyński – zwrócił się o przybliżenie działu 010 Rolnictwo i Łowiectwo a dokładnie,

zadania dotyczącego sfinansowania ugody sadowej na zadanie budowy oczyszczalni ścieków i sieci

kanalizacyjnej.

Wójt Gminy Błażej Konkol – poinformował, że jest to temat, który był wcześniej omówiony na posie-

dzeniu komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy Trąbki Wielkie. Dotyczy zapła-

ty za projekt techniczny kanalizacji dla aglomeracji Sobowidz i Domachowo. Dokumentacja, którą

Gmina zrobiła w 2007r. nie została sfinalizowana w zakresie zapłaty dla wykonawcy, ponieważ nie

oddał całej dokumentacji w terminie. Nie nastąpiła zapłata i sprawa w tym zakresie zawisła. Była to

kwota po 300 tys. na każdą aglomerację. W związku z tym, że po ustaniu dofinansowania, Gmina
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musi uzyskać ponowne pozwolenie na budowę na aglomerację ściekową Sobowidz, potrzeba jest ak-

tualizacja tego projektu. Aby tego dokonać, Gmina musi nabyć prawa autorskie dla takowego projek-

tu. W związku z tym, że Gmina do tej pory nie zapłaciła, to nie przejęliśmy do tego projektu praw. Na

dzień dzisiejszy sprawa wygląda tak, że zostało podpisane porozumienie, uzgodniliśmy kwotę  za jed-

ną i za druga aglomeracje łącznie z aktualizacją.  To jest właśnie część tej kwoty. Generalnie, całość

sfinansowania, idzie po części z aglomeracji ściekowej Sobowidz a w drugiej części z budowy oczysz -

czalni kanalizacji w Domachowie.  

Przewodniczący Rady Gminy – reasumując, stwierdził, że Gmina nie zapłaciła za tamten projekt. Spy-

tał, ile będą wynosiły te koszty teraz, po aktualizacji.

Wójt Gminy – poinformował, że będzie to ponad  400 tys. zł. za obie dokumentacje plus aktualizacja.

Zwrócił uwagę, że poprzednim razem, koszty te, wynosiły 600 tys. zł. Ma nadzieję, że Gmina otrzyma

zwrot z dofinansowania unijnego jeżeli chodzi o aglomerację sobowidzką.

Radny Jan Selka – nawiązał do aktualizacji dokumentacji technicznej dla aglomeracji ściekowej Do-

machowo. Spytał, czy w związku z aktualizacją tej dokumentacji,  mieszkańcy mogą jeszcze składać

wnioski o przyłączenie, jeżeli do tej pory tego nie uczynili.

Wójt Gminy – poinformował, że nie. Na chwilę obecną jest brana pod uwagę tylko i wyłącznie aglo-

merację Sobowidz.

Przewodniczący Rady Gminy – spytał, czy są jeszcze pytania w zakresie wyjaśnień Pani Skarbnik. Py-

tań nie zgłoszono

Następnie odczytano treść uchwały.

Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały.

Obecnych podczas głosowania było 15 radnych.

Głosowanie:

Za – 15

Przeciw –   0

Wstrzymało się –   0

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie podjęła uchwałę nr XXXIV/249/2017 w w/w sprawie.

Ad 3 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2017-2030 - 
referuje Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy.

/Projekt uchwały radni otrzymali w dniu sesji/

Skarbnik Gminy Zofia Gorzyńska – odczytała uzasadnienie do uchwały.

Przewodniczący Rady Gminy spytał, czy są pytania. Pytań nie zgłoszono.

Przewodniczący Rady Gminy – spytał o termomodernizację Szkoły Podstawowej w Sobowidzu.

Wójt  Gminy –  umowa  jest  podpisana,  do  końca  października  br.  inwestycja  powinna  zostać
zrealizowana.

Następnie odczytano treść uchwały. Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały.
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Obecnych podczas głosowania było 15 radnych.

Głosowanie:

Za – 15

Przeciw –   0

Wstrzymało się –   0

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie podjęła uchwałę nr XXXIV/250/2017 w w/w sprawie.

Ad 4 Podjęcie uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów
do nowego ustroju szkolnego wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe -  referuje Pan Błażej
Konkol Wójt Gminy;

/Projekt uchwały radni otrzymali z materiałami sesyjnymi/

Wójt Gminy – uzasadnił potrzebę podjęcia powyższej uchwały. Poinformował, że przed sesją Radni i
Dyrektorzy placówek oświatowych z terenu gminy Trąbki Wielkie  odbyli  dwugodzinne spotkanie w
tym temacie. Wójt jeszcze raz zapewnił, że w ciągu dwóch tygodni odbędą się konsultacje z gronem
pedagogicznym i rodzicami we wszystkich szkołach, których dotyczą te zmiany. Wójt niezwłocznie
przedstawi Radnym na posiedzeniu komisji wyniki konsultacji.

Radny  Adam  Zarzycki –  zwrócił  uwagę,  że  projekt  tej  uchwały  był  bardzo  szczegółowo  przez
Radnych Rady Gminy omawiany. Uważa, że propozycja Radnego Mariana Płotki Przewodniczącego
Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy Trąbki Wielki, jest najbardziej trafna,
również  uważa,  że  należy  w  pierwszej  kolejności  przeprowadzić  konsultacje  a  dopiero  po
konsultacjach podjąć decyzję w tej kwestii.  Stwierdził, że Rada, podejmując w tej kolejności uchwałę,
może narobić sobie w tym temacie dużo zła.  A jeżeli chodzi o obwód kłodawski, to Radny  prosi, o
wyrozumiałość i jeszcze raz przeanalizowanie tego tematu. Zwrócił uwagę, że mieszkańcy w ogóle o
tych zmianach nic nie wiedzą.

Wójt Gminy – poinformował, że zmiana tego systemu ma polegać na tym, że młodzież, dzieci, które
już  rozpoczęły  naukę  w  swojej  szkole,  to  zakończą  w  niej  swoją  edukację.  Nie  będą  nigdzie
przenoszone.  Chyba,  że  rodzic  zadecyduje  inaczej.   W przypadku  Kaczek,  nowy rocznik,  który
zostałby objęty zmianą, to trójka dzieci  i  z tymi rodzicami rzeczywiście należałoby porozmawiać.
Możemy podchodzić do tej zmiany elastycznie, jeżeli nie spowodowałoby to podzielenia oddziału.
Tym bardziej, że dowóz będzie i do Kłodawy i do Trąbek Wielkich.  Konsultacje z rodzicami zostaną
przeprowadzone. Po konsultacji uchwałę będzie można zmienić jednak po przedstawieniu propozycji
zmiany do zaopiniowania kuratorowi oświaty. W dalszej swojej wypowiedzi, zwrócił uwagę, że czasu
jest o tyle niewiele, że do końca marca muszą być ustalone sieci szkół. Jeżeli samorząd gminny do
tego czasu tego nie uczyni, to Gmina wejdzie w całkowicie inną, ustawową procedurę. Wówczas,  już
niezależną od radnych, czy mieszkańców Gminy. Wójt wolałby, aby była to decyzja przedstawicieli
społeczeństwa, czyli Radnych Rady Gminy Trąbki Wielkie. 

Przewodniczący  Rady  Gminy –  przypomniał,  że  temat  ten  był  już  szeroko  omawiany  na
posiedzeniach:  komisji  Kultury Oświaty Sportu i  Zdrowia,  wspólnym posiedzeniu komisji  stałych
Rady Gminy Trąbki Wielkie  i dodatkowo odbyło się dwugodzinne spotkanie przed dzisiejsza sesją,
wspólne,  z  dyrektorami  poszczególnych  placówek  oświatowych  z  tereny  gminy  Trąbki  Wielkie.
Stwierdził,  że  przegłosowanie  projektu  uchwały  w  dniu  dzisiejszym  nie  jest   podejmowaniem
pochopnie  decyzji.  Zwrócił  uwagę,  że  Rada  powinna  podjąć  wyważoną  decyzję  w tym zakresie.
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Należy mieć świadomość,  że  nie jest  to  likwidacja  etatów, to  nie jest  likwidacja szkół,  a  zmiana
obwodów szkolnych.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – zadanie  jest  trudne,  ale  Rada musi  to  podjąć.  Stwierdził,  że
dopiero kolejne dwa, trzy lata dadzą Gminie odpowiedź, jak to powinno wyglądać. Chcemy, aby w
szkołach podstawowych pozostały przedszkola. Jeżeli będą podwójne oddziały w kilku szkołach, to
odziały  przedszkolne  będą  ograniczone  a  jeżeli  będą  odziały  pojedyncze,  to  mamy  szanse,  że
przedszkola będą się rozwijać.  Patrząc pod tym kontem, uważam, że dla rodziców Rada robi krok do
przodu,  aby rozwijały się  przedszkola  w szkołach  podstawowych.  Proponuję,  aby w najbliższych
latach rodzice kierowali dzieci tam, gdzie uważają a w przyszłości zobaczymy, jak sprawa ta nam się
wyjaśni. Jeżeli okaże się, że obecne propozycje są błędne, to uchwałę tę zmienimy. Stwierdził, że na
dzień dzisiejszy nie należy bać się głosować nad podjęciem obecnej  propozycji  z uwagi na to że
chodzi nam o przedszkola.  

Radny Marian Płotka – przekonuje mnie w tej propozycji to, że w tych placówkach będzie możliwość
pozostawienia  tych  najmniejszych  dzieci  a  w  Trąbkach  Wielkich  jest  gimnazjum,  piękna  szkoła,
dostosowana do nauki. Uważam, że powinniśmy spróbować podjąć tę uchwałę.

Przewodniczący Rady Gminy –  zwrócił  uwagę,  że  podjęcie  tej  uchwały,  nie  stanowi  zakazu dla
rodziców, że jeżeli jedno z dzieci chodzi do danej szkoły, to rodzeństwo będzie mogło być do tej samej
placówce oświatowej przyjęte. Jedynym warunkiem będzie, aby nie zwiększyła się liczba oddziałów.
Ważnym elementem jest to, aby przedszkolaki, które rozpoczynają szkołę,  mogły trafiać do placówki
oświatowej położonej najbliżej swojego miejsca zamieszkania.

Radny  Marian  Płotka –  zwrócił  uwagę,  że  w  obecnym  roku  zabrakło  kilkanaście  miejsc  dla
przedszkolaków, które obecnie uczęszczają do przedszkola w innej gminie.

Radny Jan  Selka –  przypomniał,  że  trzy lata  temu  również  trzeba  było  podjąć  trudną  decyzję  –
Kleszczewo  zostało  przeniesione  wygaszająco  do  Szkoły  Podstawowej  w  Czerniewie.  Dzisiaj
Kleszczewo  wraca  do  Szkoły  Podstawowej  w  Trąbkach  Wielkich.  Stwierdził,  że  powracamy do
poprzedniej zmiany.  W obecnej chwili,  to oświata narzuca Gminie zmiany.  Uważa, że jeżeli  Rada
zostaje  postawiona  przed   podjęciem  trudnych  spraw,  to  należy  je  podjąć.  W  dalszej  swojej
wypowiedzi zwrócił uwagę na wypowiedź Pani Dyrektor Szkoły Podstawowej w Sobowidzu podczas
posiedzenia komisji,  że nie mogła więcej dzieci przedszkolaków przyjąć do placówki oświatowej.
Przyjęła tyko tyle, ile mogła. Radny jest za tym, aby przyjąć tę uchwałę.

Radna Anna Stosio –Spytała, co z rodzeństwem, jeżeli jedno dziecko chodzi do placówki oświatowej
w Sobowidzu, to gdzie zostanie przyjęte drugie dziecko.

Wójt Gminy – ponownie zaznaczył, że będzie mogło chodzić  do tej samej placówki. W całej zmianie
chodzi o to, aby w placówkach oświatowych była jednozmianowość. Wariant, który został Państwu
przedstawiony, jest optymalny pod różnymi względami. Rada musi podjąć racjonalnie decyzję w tej
kwestii. Bo to rodzice do Państwa przyjdą, że nie ma miejsce w placówce szkolnej dla najmłodszych
dzieci.

Przewodniczący Rady Gminy spytał, czy są jeszcze jakieś pytania.

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, aby przejść do odczytania uchwały.

Następnie odczytano treść uchwały. Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały.

Obecnych podczas głosowania było 15 radnych.

Głosowanie:

Za – 12
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Przeciw –   0

Wstrzymało się –   3

Rada Gminy Trąbki Wielkie większością głosów podjęła uchwałę nr XXXIV/251/2017 w w/w

sprawie.  

Ad 5 Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłat dla dzieci do lat 5 za korzystanie z wychowania

przedszkolnego w przedszkolach, oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych i innych

formach wychowania przedszkolnego prowadzonego przez Gminę Trąbki Wielkie – referuje Pan

Błażej Konkol Wójt Gminy

/Projekt uchwały radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi/

Pani Patrycja Jereczek uzasadniła potrzebę podjęcia powyższej uchwały. Poinformowała, że uchwala
ta  głównie  wprowadza  tę  zasadę,  że  jeżeli  chodzi  o  dzieci  6  letnie,  które  obecnie  chodzą  do
przedszkola  i  dzieci  uczestniczą  w  zajęciach dodatkowych,  czyli  ponad  5  godzin  podstawy
programowej, w tej chwili do 2016r. to rodzic płacił symboliczną złotówkę za pobyt tego dziecka w
przedszkolu. Od stycznia br. rodzic dziecka 6 letniego nie płaci za dodatkowe zajęcia. Jedyny koszt,
który ponosi, to jest koszt związany z wyżywieniem tego dziecka. Sytuacja ta wynikła z tego, że od
stycznia  2017r.  Gmina  otrzymuje  na  dzieci  subwencje  oświatową,  która  wynosi  ok.  4000  zł.  na
dziecko. Natomiast rodzic dzieci w wieku 3,4,i 5 latek będzie płacił ustaloną, symboliczną złotówkę. 

Przewodniczący Rady spytał, czy są pytania do projektu uchwały. Pytań nie zgłoszono.

Następnie odczytano treść uchwały.

Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały.

Obecnych podczas głosowania było 15 radnych.

Głosowanie:

Za – 15

Przeciw –   0

Wstrzymało się –   0

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie podjęła uchwałę nr XXXIV/252/2017 w w/w sprawie.
/Do posiedzenia dołączyła Pani Krystyna Pańków – Inspektor ds. obrotu nieruchomościami/

Ad 6 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonych w

obrębie geodezyjnym Sobowidz – referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy;

/Projekt uchwały radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi/

Wójt Gminy – poinformował, że uchwała dotyczy sprzedaży działek gminnych. Zwrócił się do Pani
Krystyny Pańków o przedstawienie szczegółów w powyższej kwestii. 

Pani Krystyna Pańków - uzasadniła potrzebę podjęcia powyższej uchwały. Podała, że uchwała dotyczy
wyrażenia  zgody  na  sprzedaży  kompleksu  38  działek  przeznaczonych  pod  budownictwo
mieszkaniowe, jednorodzinne . Jest to teren położony przy jeziorze i przylegających do ul. Ogrodowej
w Sobowidzu.

Wójt  Gminy –  zwrócił  uwagę,  że  w  przypadku  wyrażenia  zgody na  sprzedaż  tych  działek  i  po
dokonanej wycenie i w przypadku zbycia którejkolwiek z działki  będzie zapis, że Gmina zobowiązuje
się do uzbrojenia tego terenu w sieć wodociągowa, w przeciągu roku czasu od dnia zawarcia  Aktu
Notarialnego. Nie będzie uzbrojenia w sieć energetyczną. Gmina  nie ma wpływu na to, kiedy i co
wykonuje Zakładem Energetyczny. 
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Przewodniczący Rady Gminy – spytał, czy dokonany jest podział działek.

Pani Krystyna Pańków – poinformowała, że podział działek jest dokonany. Gmina będzie sprzedawała
kompleksy.  Uchwała  jest  przygotowana  na  wszystkie  działki,  natomiast  Pan  Wójt  Gminy będzie
decydował, które działki pójdą w pierwszej kolejności do sprzedaży. Pierwszy kompleks, to jest 16
działek położonych przy ul.  Ogrodowych.  Jest  to kompleks,  który jest  objęty ze wszystkich stron
objęty jest drogami, od numeru 73/5 -73/30. To jest pierwszy kompleks, który zostanie przeznaczony
do sprzedaży.

Przewodniczący Rady Gminy – spytał, co będzie z mieniem mieszkańców, którzy użytkują działki
ogrodowe.

Pani  Krystyna  Pańków –  poinformowała,  że  od  kilku  lat  próbuje  ustalić,  kto  użytkuje  ogrody.
Kilkakrotnie zostawiła wiadomość poprzez zamieszczenie na obydwu bramkach kartki z nr telefonu i
informacją, aby osoby, które to  użytkują zgłosili się do Urzędu Gminy. Kiedy po dwóch dniach Pani
Krystyna wróciła, okazało się, że kartki zostały zerwane. Nikt  do Urzędu Gminy się nie zgłosił. Teraz,
kiedy rozmawiamy na  temat  przeznaczeniu  tych  działek  do  sprzedaży,  dwóch  użytkowników się
znalazło. Dziwią się, że Gmina to sprzedaje.  Działki są własnością gminy, jeżeli ktoś je użytkuje, to
robi to bezprawnie, powinien zgłosić się do Urzędu Gminy celem podpisania umowy dzierżawy. Nikt
tego nie zrobił. Za ten majątek Gmina nie będzie wypłacała żadnego odszkodowania. 

Radny  Adam  Zarzycki –  spytał,   czy  na  tych  działkach  w  planie  jest  przeznaczony  teren  na
ewentualnie pole namiotowe.

Wójt Gminy – poinformował, że jeżeli chodzi o ewentualne pole biwakowe, to jest tam duży plac
zabaw, na którym część pola biwakowego można zrobić. Dodatkowo jest teren przy jeziorze – działki
letniskowe, na razie tego Gmina nie rusza ponieważ idzie w budownictwo. Poza tym, są dwie działki:
nr 73/36 i  73/4. Jedna jest położona tuż przy jeziorze a druga przy wierzy.  W planie są to tereny
zielone i spokojnie w tych miejscach będzie można zrobić teren biwakowy. 

Przewodniczący Rady spytał, czy są pytania do projektu uchwały. Pytań nie zgłoszono.

Następnie odczytano treść uchwały.

Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały.

Obecnych podczas głosowania było 15 radnych.

Głosowanie:

Za – 15

Przeciw –   0

Wstrzymało się –   0

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie podjęła uchwałę nr XXXIV/253/2017 w w/w sprawie.

Ad 7 Interpelacje i zapytania radnych.

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że do Biura Rady nie wpłynęły interpelacje i zapytania 
radnych.

Spytał, czy są zapytania radnych.

Brak zapytań.

Ad 8 Wystąpienie sołtysów.

– Pan Andrzej Klonowski Sołtys wsi Błotnia – spytał, czy jest możliwość, aby wpłynąć na 
prędkość samochodów, przede wszystkim tych ciężarowych, które poruszają się po Gminie.
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Wójt Gminy – poinformował, że zwróci się do policji powiatowej o usytuowanie fotoradaru.  

– Radny Jan Selka – przypomniał, że wcześniej była mowa o odcinkowym pomiarze czasu.

– Wójt Gminy – poinformował, że na drogach wojewódzkich tego jeszcze nie montują.

– Pani Krystyna Maćków sołtys Gołębiewa Średniego – spytała, co z drogą nr 222.

– Wójt Gminy – poinformował, że w tym roku na pewno się rozpocznie remont tej drogi.

Ad 9 Wolne wnioski.

– Pan Krzysztof Pepl  iński Sołtys wsi Domachowa – od nowego roku obowiązuje nowe prawo w
sprawie wycinki drzew. Chciałbym dowiedzieć się coś więcej w tym temacie. Mieszkańcy
mają dużo zapytań. Wiele się mówi, ale nikt, nic, dokładnie nie wie.

– Wójt Gminy – przyznał, że rzeczywiście część wycinki można dokonać bez zezwolenia, ale
nie wszystko. Spróbuje przygotować krótką informację w tej sprawie i każdy z sołtysów ją
otrzyma  a 23 lutego o godz. 14:00 odbędzie się spotkanie Wójta Gminy z Sołtysami wsi i
wówczas  omówimy  sprawę  wycinki  drzew.   Kolejno  podał,  że  weszło  w  życie
Rozporządzenie  Ministra  Rolnictwa  i  Rozwoju  Wsi  dotyczące  spraw związanych z  ptasią
grypą.  Jest  to  bardzo  ważna  sprawa.  Drób  nie  może  biegać  na  świeżym  powietrzu  bez
ogrodzenia. Obecnie są przeprowadzone kontrole  przez Inspekcje Weterynaryjną i tam  gdzie
te przepisy nie są dochowane jest kara  wysokie do 8 tys. zł. Jest to alarm do odwołania.
Dotyczy to każdego posiadacza zwierzaków. Proszę o informowanie mieszkańców. 

– Radna  Anna  Stosio –  skierowała  pytanie  do Pana  Kierownika  Zakładu  Gospodarki
Komunalnej  i  Mieszkaniowej.  Przypomniała,  że  zgłaszała  prośbę  o  usunięcie  spalonego
pojemnika. Spytała, kiedy będzie usunięty. Pojemnik nie jest oznaczony.

Na powyższy temat wywiązała się dyskusja. 

– Radny  Jan  Selka –  przypomniał,  że  na  dwóch  ulicach  w  Kleszczewie  był  z  Panem
Kierownikiem ZGKiM w Trąbkach Wielkich celem obejrzenia złego stanu technicznego tych
dróg. Teraz doszła trzecia ulica, na której mieszkanka straciła miskę od swojego samochodu
osobowego. Mówi o ul. Miodowej w Kleszczewie. Na drodze tej spływa woda z pola na pole.

Kierownik ZGKiM – wszyscy mają pretensje do Gminy za zły stan dróg. Drogi te uszkadzane
są przez właścicieli sąsiednich pól. Poprzerywane są drenarki. Na polach , działkach robią się
rozlewiska,  które  przelewają  się  dalej  wymywając Gminne  drogi.  Nie  ma  gdzie  tej  wody
odprowadzić.

Pani  Irena  Kuchnowska  Sołtys  wsi  Mierzeszyn –  poinformowała,  że  podobny  temat  w
Mierzeszynie na ul. Ukośnej.

Wójt Gminy – zwrócił uwagę, że część mieszkańców ma podłączone swoje drenarki z posesji
do rowów przydrożnych.

– Wiceprzewodniczący Rady Gminy – zwrócił uwagę, że kiedyś funkcjonowały spółki wodne i
na bieżąco było to robione. Teraz od wielu lat to nie działa. Z tego co wie, że do Urzędów
Gminy było skierowane zarządzenie, aby tworzyć spółki wodne. 
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–  Wójt Gminy – poinformował, że tworzenie spółki wodnej polega na tym, że ci, którzy są w
spółce wodnej, czyli, każdy właściciel swojej nieruchomości, musi do tej spółki należeć i musi
płacić na rzecz tej spółki. 

– Wicepr  zewodniczący Rady Gminy – proponuje,  aby ogłosić  to  jeszcze raz  do wszystkich
rolników,  z  tego względu,  że  jak będą później  tego skutki,  to rolnik będzie zdawał  sobie
sprawę co go czeka. Będzie pokrywał sam koszty naprawy drogi. 

Przewodniczący Rady spytał, czy w ramach wolnych wniosków ktoś chciałby zabrać jeszcze
głos. Brak chętnych.  Z uwagi na wyczerpanie tematów, podziękował wszystkim za czynny
udział i zamknął XXXIII zwyczajną sesję Rady Gminy.

Protokołowała: Przewodniczący Rady Gminy:

 Katarzyna Czyż          Zbigniew Leszczyński

Załączniki:
1. Lista obecności radnych, sołtysów,
2. Porządek sesji
3. Uchwały podjęte na sesji – nr XXXIV/249/2017 - XXXIV/253/2017
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